

中国核心期刊（遴选）数据库 收录期刊

ISSN 1006-4311

CN13-1085/N

Value Engineering

JIAZHI GONGCHENG

2022 6

下旬刊（总第 638 期 / 第 41 卷）

价值工程

中国商界文联 会刊

中国技术经济研究会价值工程专业委员会 会刊
中国高等教育学会价值工程分会

中国期刊网 全文收录期刊
中国学术期刊（光盘版）

中国学术期刊综合评价数据库来源期刊

万方数据—数字化期刊群入网期刊

中文科技期刊数据库收录期刊

ISSN 1006-4311



9 771006 431068

价值工程

2022年6月下旬刊(总第638期/第41卷)
1982年创刊 2022年6月28日出版

中国商界文联 会刊
中国技术经济研究会价值工程专业委员会
中国高等教育学会价值工程分会 会刊
封面刊名题字:袁宝华

主管单位:

河北省科学技术协会

主办单位:

河北省技术经济管理现代化研究会

总 顾 问: 管在源

总 编: 高志彪

总 编 室: 师瑞

电 话: 0311-87024742

编辑部: 马慧霞

刘英禄

电 话: 0311-83020178

0311-83036626

传 真: 0311-87024742

投稿邮箱: vezzsbjb@163.com

网 址: www.vezzs.com

责任编辑: 高生明

封面设计: 王金军

版面设计: 韩宇红

国际标准连续出版物号: ISSN 1006-4311

国内统一连续出版物号: CN 13-1085/N

国内邮发代号: 18-2

国内订阅: 全国各地邮局

国内发行: 河北省报刊发行局

国外发行: 中国国际图书贸易总公司

印 刷: 廊坊市长岭印务有限公司

编辑出版单位: 价值工程杂志社

社 址: 石家庄槐安西路88号

邮 编: 050091

国内定价: 30.00元人民币

海外定价: 30.00美元

目 录

* 价值管理 *

- 城镇职工养老保险基金收支不平衡的现状与优化方案分析
..... 徐雷等(1)
- 新发展格局下广交会专业化发展 周素芬等(4)
- 基于全生命周期管理模型的轨道交通存量PPP项目资产管理研究
..... 任亚玲等(7)
- 浙江省某沿海新区给水管网系统优化改造工程案例分析
..... 卢卓君等(10)
- 瑞丰五星级酒店基坑施工风险评估 徐沛(13)
- 国家电网公司的成本管理研究 姚博群(16)
- 生态文明背景下省级开发区发展路径研究 孙中亚(19)
- 基于WAS模型的水资源综合模拟与调配研究 王华(23)
- 基于优势测度分析的三生空间协调优化研究 袁玮等(26)
- 基于作业成本法的建筑施工企业项目成本核算研究
..... 袁化一等(29)
- 宝鸡中药材产业发展现状及对策建议 郝晴晴(32)
- 郑州某环保能源项目基础方案评价分析 轩吉善(35)
- 浅议人工智能背景下财务会计向管理会计的转型 邵一滔(38)
- 基于AHP-CIM模型的热电联产项目施工阶段风险评估研究
..... 王浩等(41)

* 价值链·供应链 *

- 基于区域化的装备售后服务保障模式研究 魏天航等(46)

* 功能载体创新 *

- 桩板结构下穿既有高铁桥梁数值分析 贾一全(49)
- 浅谈济南电视台4K转播车升级改造 李上等(52)
- 碳纤维复合材料T形长桁类零件热隔膜成型工艺研究
..... 王学春等(55)
- 1800t架梁起重机的结构与吊装设计 余美娟等(58)
- 乐望高速长下坡路段避险车道线形方案研究 董岩岩等(61)
- 水泥改良湿陷性黄土技术研究 樊微(64)
- 浙江某乡镇污水厂工艺设计实例 谭雅焕等(67)
- 地下构筑物施工对近接既有地铁区间的影响及安全评价
..... 王星等(70)
- 大型会展场馆高空风管系统安装新工艺与应用研究 王亚京(75)

论 YZR 系列电动机特点及工作制和负载持续率确定方法	马小平(78)
某小型水库大坝安全鉴定中坝体渗流稳定分析	徐桂红(81)
某露天煤矿开采设计分析及研究	袁明飞等(84)
悬浇段菱形挂篮结构设计及有限元计算	陈召钢(87)
大型厂房钢管脚手架搭设工艺研究及受力分析	白艳平(92)
移动模架在大跨度简支梁施工中的应用	乔智胜(95)
淤泥质土层中盾构隧道最小覆土厚度研究	彭文(98)

* 价值应用 *

基于高斯特征均衡的改进图像修复模型	李维(101)
CRH380B 系列动车组高压供电系统的故障分析处理	姜宇(104)
浅覆土地铁出入口冻结数值模拟分析	许舒荣(108)
广东珠江口高栏岛登陆海底管道路由区工程环境特征及评价	于洋(111)
地理信息系统在城乡建设用地增减挂钩工作中的应用探讨	苟锡荣(115)
层间错动带破坏模式及其剪切蠕变试验研究	施秀山等(118)
价值工程在建筑工程造价控制中的应用分析	张琼(121)
玻璃钢箱体隔热性能模拟分析	李州等(124)
氟树脂改性乙烯基脂地坪涂料施工技术与质量控制应用研究	刘守田(127)
通过 BIM 与企业数字化管理平台协同应用实现数字建造	杨吉等(130)
落石碰撞法向恢复系数的试验研究	王南南等(133)
改建铁路过渡线路的方案确定与实际应用	霍伟(138)
高原山地气候下 C50 预应力混凝土的配制和性能研究	李翔等(141)
重型商用车用发动机中国工况研究分析	高翠等(144)
适用于 SPECT 运动控制系统的 EtherCAT-IO 模块开发与研究	孟富国(147)
基于 FLAC ^{3D} 的地铁盾构施工地表沉降模拟分析	郭根发(150)
水洗法工艺制备凝灰岩机制砂在工程中的应用	肖建业等(153)

* 工业工程 *

山东理工大学食堂服务能力评价	刘靖等(156)
----------------------	----------

* 理论综述 *

企业市场竞争地位与技术创新绩效	宋丽伟(160)
青藏高原黄河流域低环境影响公路总体设计的思考	姜有鑫等(163)
资本市场开放对上市公司代理成本的影响研究	姜梅雨(166)

郑重声明

1. 本刊所刊载内容未经书面许可,任何部分不得以任何形式翻印、转载、复制,及存储于检索系统,提供给公众或私人使用。
2. 来稿在 15 个工作日内给予回复录用与否,若未收到回复信息,请来信来电咨询稿件进展。来稿正常刊登周期为 3 个月内,未录用者可自行处理。请勿一稿多投,不涉及保密、署名无争议,请作者自留底稿,恕不退稿。
3. 编辑部对来稿文章标题、内容、参考文献等保留删修权,不同意删修的稿件请在来稿中声明。
4. 本刊已许可相关期刊网站以数字化方式复制、汇编、发行、信息网络传播本刊全文。本刊支付的稿酬(或稿酬与作品审稿费、与作品样刊费相抵)已包含相关期刊网站著作权使用费,所有署名作者向本刊提交文章发表之行为视为同意上述声明。如有异议,请在投稿时说明,本刊将按作者说明处理。

Value Engineering
(VE)
 Fortnightly Issue
 Started in 1982
 Vol.41 6.c
 (Sum No.638)
 Published in Jun. 28, 2022

Inscribed: Yuan Baohua
General Counsel: Guan Zaiyuan
Executive Editor-in-chief:
 Gao Zhibiao
Manager:
 Hebei Association for
 Science and Technology
Sponsor:
 Hebei Institute of Technology
 Economy and Modern Management

Chief Editor's Department:
 Shi Rui
Editor: Editorial Team of VE
Publisher:
 Magazine Publishing House of VE
Address:
 No.88 Huai'an Road, Shijiazhuang
Tel: (0311) 87024742
E-mail: vezzsbj@163.com

Printed by:
 Changling Printing Co., Ltd. Langfang
Distributor: Shijiazhuang Post Office
Subscriptions:
 Chinese Local Post Office
Domestic Issue Code: 18-2
Domestic Single Price: ¥30.00
Overseas Single Price: 30.00
Open Publishing
ISSN 1006-4311
 CN 13-1085/N

CONTENTS

VALUE MANAGEMENT

- 1 Analysis on the Current Situation and Optimization Scheme of the Imbalance of Income and Expenditure of Urban Workers' Endowment Insurance Fund XU Lei, *et al.*
- 4 Professional Development of the Canton Fair under the New Development Pattern ZHOU Su-fen, *et al.*
- 7 Research on Asset Management of Existing Rail Transit PPP Projects Based on the Life Cycle Management Model REN Ya-ling, *et al.*
- 10 Case Analysis of Optimization and Renovation Project of Water Supply Pipe Network System in a Coastal New Area in Zhejiang Province LU Zhuo-jun, *et al.*
- 13 Risk Assessment of Foundation Pit Construction in Ruifeng Five-star Hotel XU Pei
- 16 Research on Cost Management of State Grid Corporation YAO Bo-qun
- 19 Research on the Development Path of Provincial Economic Development Zones under the Background of Ecological Civilization SUN Zhong-ya
- 23 Research on Comprehensive Simulation and Allocation of Water Resources Based on WAS Model WANG Hua
- 26 Study on Coordination and Optimization Development of Production-living-ecological Space Based on Dominance Measure Analysis YUAN Wei, *et al.*
- 29 Research on Project Cost Accounting of Construction Enterprises Based on Activity-based Costing YUAN Hua-yi, *et al.*
- 32 Current Situation and Countermeasures of Chinese Herbal Medicine Industry Development in Baoji HAO Qing-qing
- 35 Evaluation and Analysis of Foundation Scheme for an Environmental Protection Energy Project in Zhengzhou XUAN Ji-shan
- 38 A Brief Discussion on the Transformation from Financial Accounting to Management Accounting under the Background of Artificial Intelligence SHAO Yi-ming
- 41 Research on Risk Assessment of Cogeneration Project in Construction Stage Based on AHP-CIM Model WANG Hao, *et al.*

VALUE CHAIN·SUPPLY CHAIN

- 46 Research on Equipment After-sales Service Guarantee Mode Based on Regionalization WEI Tian-hang, *et al.*

FUNCTION CARRIER INNOVATION

- 49 Numerical Analysis of Existing High-speed Rail Bridges under the Pile-sheet Structure JIA Yi-quan
- 52 Talking about the Upgrade of Ji'nan TV Station's 4K OB Van LI Shang, *et al.*
- 55 Research on Hot Diaphragm Forming Process of Carbon Fiber Composite T-shaped Truss Part WANG Xue-chun, *et al.*
- 58 Structure and Hoisting Design of 1800t Girder Crane YU Mei-juan, *et al.*
- 61 Study on Alignment Scheme of Hazard Avoidance Lane on Long Downhill Section of Lewang Expressway DONG Yan-yan, *et al.*
- 64 Study on Technology of Improving Collapsible Loess with Cement FAN Wei

67 Design Example of a Town Sewage Treatment Plant in Zhejiang Province	TAN Ya-huan, <i>et al.</i>
70 Influence and Safety Evaluation of Underground Structure Construction on Adjacent Existing Subway Section	WANG Xing, <i>et al.</i>
75 Research on New Technology and Application of High-altitude Air Duct System Installation in Large Exhibition Venues	WANG Ya-jing
78 On the Characteristics of YZR Series Motors and the Determination Method of Working System and Load Duration Rate	MA Xiao-ping
81 Analysis of Seepage Stability of Dam Body in Safety Appraisal of Dam of a Small Reservoir	XU Gui-hong
84 Analysis and Research on Mining Design of an Open-pit Coal Mine	YUAN Ming-fei, <i>et al.</i>
87 Structural Design and Finite Element Calculation of Diamond-shaped Hanging Basket for the Suspended Casting Section	CHEN Zhao-gang
92 Study on Erection Technology and Stress Analysis of Steel Pipe Scaffold in Large Workshop	BAI Yan-ping
95 Application of Mobile Formwork in Construction of Large Span Simply Supported Beam	QIAO Zhi-sheng
98 Research on the Minimum Thickness of Covering Soil of Shield Tunnel in Silt Soil Layer	PENG Wen

VALUE APPLICATION

101 Improved Image Inpainting Model with Gaussian Distribution Feature Equalization	LI Wei
104 Fault Analysis and Handling of High Voltage Power Supply System of CRH380B Series EMUs	JIANG Yu
108 Freezing Numerical Simulation and Analysis of Shallow Covered Subway Entrance and Exit	XU Shu-rong
111 Engineering Environment Characteristics and Evaluation of the Submarine Pipeline Routing Area Landing on Gaolan Island in the Pearl River Estuary, Guangdong	YU Yang
115 Discussion on the Application of Geographic Information System in Linking the Increase and Decrease of Urban and Rural Construction Land	GOU Xi-rong
118 Experimental Study on the Damage Mode and Shearing Creep of Interlayer Dislocation Zone	SHI Xiu-shan, <i>et al.</i>
121 Application Analysis of Value Engineering in Construction Cost Control	ZHANG Qiong
124 Simulation Analysis of Thermal Insulation Performance of FRP Box	LI Zhou, <i>et al.</i>
127 Research on Construction Technology and Quality Control Application of Fluorine Resin Modified Vinyl Resin Floor Coatings	LIU Shou-tian
130 To Realize Digital Construction through Collaborative Application of BIM and Enterprise Digital Management Platform	YANG Ji, <i>et al.</i>
133 Research on Normal Restitution Coefficient of Rockfall Collision	WANG Nan-nan, <i>et al.</i>
138 Scheme Determination and Practical Application of Reconstructing Railway Transition Lines	HUO Wei
141 Preparation and Performance Study of C50 Prestressed Concrete in Plateau Mountain Climate	LI Xiang, <i>et al.</i>
144 Analysis of Heavy Duty Engine China Test Cycle	GAO Cui, <i>et al.</i>
147 Development and Research of EtherCAT-IO Module for SPECT Motion Control System	MENG Fu-guo
150 Simulation Analysis of Ground Settlement of Subway Shield Construction Based on FLAC ^{3D}	GUO Gen-fa
153 Application of Water Washing Process to Prepare Tuff Machine-made Sand in Engineering	XIAO Jian-ye, <i>et al.</i>

IE

156 Evaluation of Service Capability of Canteen in Shandong University of Technology	LIU Jing, <i>et al.</i>
--	-------------------------

THEORETICAL REVIEW

160 Market Competition, Financing Constraints and Technological Innovation Performance of Enterprises	SONG Li-wei
163 Considerations on the Overall Design of Low Environmental Impact Highways in the Yellow River Basin of the Qinghai-Tibet Plateau	JIANG You-xin, <i>et al.</i>
166 Research on the Impact of Capital Market Liberalization on the Agency Cost of Listed Companies	JIANG Mei-yu